

Title (en)

Continuous casting mold for steel billets with polygonal cross-section.

Title (de)

Durchlaufkokille zum Stranggiessen von Stahlsträngen mit polygonalem Querschnitt.

Title (fr)

Lingotière de coulée continue pour billettes d'acier à section transversale polygonale.

Publication

EP 0179364 A2 19860430 (DE)

Application

EP 85112893 A 19851011

Priority

CH 513384 A 19841026

Abstract (en)

1. A continuous casting mould for the continuous casting of steel strands with substantially polygonal cross sections, the mould cavity being provided in the running direction of the strand with a casting cone, characterized in that edge angles (9, 10 ; 21-25 ; 90, 92) of the polygonal cross section of the mould cavity (5) diminish at least in one input section (54, 84) of the mould cavity (5) in the running direction (56) of the strand to predetermined values compensating the shrinkage of the strand crust (20).

Abstract (de)

Bei Durchlaufkokillen (2) zum Stranggiessen von Stahl mit im wesentlichen polygonalem Querschnitt wird der Formhohlraum(5) in Stranglaufrichtung mit einem Giesskonus (7) versehen. Zwecks Verbesserung der Strangkühlung und Verhinderung von Innenrissen in den Kantenbereichen sowie Vermeidung von Durchbrüchen etc. sollen sich Kantenwinkel (9, 10) des Formhohlraumes (5) in Stranglaufrichtung mit der Massgabe verkleinern, dass sich die durch die Schwindung in der Strangkruste verursachten Zugspannungen im Kantenbereich laufend abbauen bzw. kompensieren.

IPC 1-7

B22D 11/04

IPC 8 full level

B22D 11/04 (2006.01); **B22D 11/055** (2006.01)

CPC (source: EP)

B22D 11/055 (2013.01)

Cited by

US5082746A; US5191924A; US4955428A; US5799719A; CN1081498C; US5360053A; US6270590B1; DE102012207786A1; WO9633034A1; US6461534B2; US6770215B2

Designated contracting state (EPC)

AT BE DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0179364 A2 19860430; **EP 0179364 A3 19870401**; **EP 0179364 B1 19880720**; AT E35785 T1 19880815; CH 664915 A5 19880415; DE 3563822 D1 19880825; JP S61103649 A 19860522

DOCDB simple family (application)

EP 85112893 A 19851011; AT 85112893 T 19851011; CH 513384 A 19841026; DE 3563822 T 19851011; JP 23778985 A 19851025